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                            CONSILIUL JUDEȚEAN CONSTANȚA 

  

  Nr. 18144/07.07.2020 

 

 

PROCES VERBAL 

 

 

 

Încheiat astăzi  06.07.2020  la ședința extraordinară a 

Consiliului Județean Constanța 

 

 

   Şedinţa extraordinară a fost convocată prin Dispoziția Președintelui 

Consiliului  Județean Constanța  nr. 231/01.07.2020, astăzi 06.07.2020, ora 13.00,                                      

în sala “Remus Opreanu” din cadrul Palatului Administrativ - Consiliul Județean 

Constanța în conformitate cu art.196 al. (1) lit.b din Ordonanța  de Urgență                      

a Guvernului nr.57/2019 privind Codul administrativ.  

           La ședinţă participă: Domnul Țuțuianu Marius Horia - Președinte                    

al Consiliului Județean Constanța, domnul  Learciu Dumitru Daniel  - 

Vicepreședinte al Consiliului Județean Constanța, domnul Palaz Claudiu                             

Iorga - Vicepreședinte al Consiliului Județean Constanța, doamna Belu Mariana  - 

Secretarul General al Județului Constanța, consilieri judeţeni, reprezentanți                   

mass media. 

           Lipsește domnul consilier județean Bizineche Adrian.  

 

 

X 

 

Ordinea de zi:         

1. Proiect de hotărâre privind încetarea calităţii de consilier judeţean a doamnei 

Lebidov Steluţa şi redobândirea calităţii de consilier judeţean a domnului 

Banias Emil Sorin. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

2. Proiect de hotărâre privind  repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a 

unor sume din cote defalcate din impozitul pe venit în anul 2020 pentru 

susţinerea programelor de dezvoltare locală, pentru susţinerea programelor de 

infrastructură care necesită cofinanţare locală, precum şi pentru cheltuielile de 

funcţionare pe care unităţile administrativ-teritoriale din judeţ, în mod 

justificat, nu le pot finanţa din veniturile proprii, inclusiv din impozitul pe 

venit repartizat şi din sume defalcate din taxa pe valoare adăugată pentru 

echilibrarea bugetelor locale. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
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3. Proiect de hotărâre privind  repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a 

sumelor defalcate din T.V.A. pe anul 2020, pentru finanţarea cheltuielilor 

privind drumurile judeţene şi comunale. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de venituri şi 

cheltuieli şi a Listei obiectivelor de investiţii ale Judeţului Constanţa, pe anul 

2020. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Caietului de obiective elaborat în 

vederea organizării concursului de proiecte de management pentru Centrul 

Cultural Judeţean Constanţa „Teodor T. Burada”. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Comisiei pentru concursul de proiecte 

de management la Centrul Cultural Judeţean Constanţa  „Teodor  T.  Burada”. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

X 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia :  Bună ziua, dragi colegi!  

       Începem ședința de consiliu în condiții mai speciale. Știu că nu este comod,             

dar aceasta este situația. Trebuie  să păstrăm distanța, să luăm toate măsurile                     

de prevenție necesare pentru a nu ne infecta cu COVID- 19.  

       Doamna Belu, vă rog frumos, faceți prezența.  

Dna. Belu Mariana : Sunt prezenți în sală 36 de consilieri județeni.                         

Lipsește domnul Bizineche Adrian. Ședința este legal constituită.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Astăzi pe ordinea avem de zi 6 proiecte de hotărâre. 

Supun la vot ordinea de zi.  

- Cine este pentru?   

Dl. Iordache Marian: O propunere, domnule președinte!  

        În numele grupului P.N.L. vă propun ca ordinea de zi să cuprindă proiectele              

nr. 2, nr. 3 și  nr. 4 din ordinea de zi propusă de dumneavoastră, celelalte proiecte 

nefiind urgente și pot să aștepte până la ședința ordinară.  

        O să încerc să vorbesc mai rar și mai tare.  
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Dl. Țuțuianu Marius Horia : Da, pentru că este delicat să ne înțelegem cu această 

mască.  

Dl. Iordache Marian: Propunerea grupului P.N.L. este ca ordinea de zi să cuprindă 

punctele  nr. 2, nr. 3 și nr.4 din ordinea de zi propusă de dumneavoastră.                 

Proiectele nr. 1, nr.5 și nr.6 vă propunem să fie dezbătute la ședința ordinară                     

de la sfârșitul lunii.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Voi supune la vot propunerea dumneavoastră,                      

dar haideți să le luăm în ordine.  

         Proiectul nr. 1- există o hotărâre judecătorească care trebuie dusă                              

la îndeplinire.  

Dl. Iordache Marian: Se poate valida în ședința ordinară.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Lăsați-mă să termin, vă rog frumos.  

        Trebuie dusă la îndeplinire în urma unei decizii a  instanței care trebuie dusă               

la îndeplinire și cred că niciunul din cei aflați în această  sală nu va comenta deciziile 

instanțelor judecătorești.  

        Și acestea trebuie duse  la îndeplinire, dar o să supun la vot această propunere              

a dumneavoastră.  

         Proiectele nr. 5 și nr.6, ați spus, da? În ceea ce privește aceste proiecte,                      

noi trebuie să organizăm concursul la  Centrul Cultural Judeţean Constanţa     

„Teodor T.  Burada” cât mai repede. Cu cât întârziem mai mult, cu atât pierdem       

mai mult timp.  

        Mai ales că, în ședința trecută s-a luat o decizie politică, din punctul meu           

de vedere, și nu s-a venit cu soluții concrete. Nici de la grupul P.N.L.,  nici din altă 

parte. În acest moment cultura județeană a rămas suspendată datorită votului 

dumneavoastră. Noi nu avem manager la ora actuală. Cu cât se întârzie mai mult,              

cu atât lucrurile pot evolua negativ.  

        Eu am așteptat de la dumneavoastră, în urma votului politic repet, o măsură,              

o propunere. Nu ați venit cu nimic, ați dat doar un vot politic. Lăsați-mă să termin! 

        Neavând nicio decizie, nicio propunere din partea dumneavoastră, lăsând 

cultura județeană suspendată, acum veniți cu propunerea de a nu aproba caietele               

și obiectivele de sarcini. Atunci, prelungim această stare? Vă întreb?  

Dl. Iordache Marian: Răspunsul este următorul: atât la punctul nr. 5 cât și la 

punctul nr. 6 de pe ordinea de zi, tot ceea ce se face este politică. Dar, pentru 

punctele nr. 5 și nr. 6... 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Înseamnă administrație! Cu tot respectul! 

Dl. Iordache Marian: Nu, confundați, domnule președinte! 

         Noi credem că punctele nr. 5 și nr. 6 trebuiesc modificate, pentru că ele sunt 

construite pe o anumită persoană. Și am dori ca pentru aceste puncte și până            

la ședința ordinară să venim cu modificări.  
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Dl. Țuțuianu Marius Horia : Sunt obiectivele pe care le-ați aprobat și în decursul 

anilor, în aceeași formulă. Nu ați avut nimic. Acum, înțeleg că ați început campania 

mai devreme, dar nu este nici o problemă.   

Dl. Iordache Marian: Domnule președinte, vă rog să supuneți votului propunerea 

de modificare a ordinii de zi! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : V-am lăsat să vorbiți! Gândiți-vă din punct de vedere 

administrativ, nu politic! Politica, v-am spus, în fața Consiliului Județean! 

Dl. Iordache Marian: Administrativ, dumneavoastră puteți emite o dispoziție                 

să numiți o persoană până la aprobarea acestui concurs! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu m-ați înțeles! Vorbim despre prelungirea acestei 

stări, că nu avem manager cu drepturi depline! 

       Supun la vot propunerea domnului Iordache Marian! Amendament, da?  

- Cine este pentru amendamentul domnului Iordache?  

Dna. Belu Mariana : 21 de voturi pentru, 15 voturi împotrivă (grupul P.S.D.).  

Dl. Iordache Marian: Mulțumim.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Amendamentul a trecut. În următoarea ședință 

ordinară vom dezbate punctele nr. 1, nr. 5 și nr. 6 din actuala ordine de zi.  

2. Proiect de hotărâre privind  repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a unor 

sume din cote defalcate din impozitul pe venit în anul 2020 pentru susţinerea 

programelor de dezvoltare locală, pentru susţinerea programelor de infrastructură 

care necesită cofinanţare locală, precum şi pentru cheltuielile de funcţionare pe care 

unităţile administrativ-teritoriale din judeţ, în mod justificat, nu le pot finanţa din 

veniturile proprii, inclusiv din impozitul pe venit repartizat şi din sume defalcate            

din taxa pe valoare adăugată pentru echilibrarea bugetelor locale. 

Dl. Iordache Marian: O intervenție, domnule președinte! 

    Noi am analizat timp de o săptămână cererile tuturor primarilor, în legătură                   

cu proiectele, cu arieratele și respectiv, cu plățile restante.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Le-ați analizat dumneavoastră?  

Dl. Iordache Marian: Da, am reușit să obținem date inclusiv de la primăriile P.S.D. 

Și am ajuns la concluzia că propunerea dumneavoastră pe care dumneavoastră              

ați făcut-o este complet discriminatorie.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Comisia de Buget- Finanțe. Faceți parte din comisia 

de Buget- Finanțe ? 

Dl. Iordache Marian: Propunerea pe care dumneavoastră ați făcut-o este complet 

discriminatorie.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu știu cum ați analizat. 

Dl. Iordache Marian: De aceea avem un amendament la proiectul de hotărâre nr. 2.  

Este vorba despre o propunere de modificare a anexei. Aș dori în momentul acesta  

să vă înaintez această propunere și în scris. Și, dacă îmi permiteți, să îi dau citire. 

Sau dacă nu, o prezentați dumneavoastră. Cum doriți.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Dați-i citire! 
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Dl. Iordache Marian: Propunerea noastră are în vedere alocarea de fonduri pentru 

toate unitățile administrativ - teritoriale, nediscriminatoriu.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, toate unitățile administrativ - 

teritoriale au primit bani, dacă ați observat.  

Dl. Iordache Marian: Toate au primit bani, toate primesc bani și conform acestei 

anexe. Vă mulțumesc.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : După cum știți, la nivelul Consiliului Județean 

Constanța, există o propunere și o comisie care analizează toate aceste solicitări. 

Propunerea va trebui analizată de către Comisia de Buget Finanțe.  

Dl. Iordache Marian: Nu, este în plenul consiliului, este un amendament                         

la proiectul dumneavoastră de hotărâre. Nu este mai mult decât un amendament.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Eu vă sugerez ca această propunere a dumneavoastră 

să intre în Comisia de Buget Finanțe.  

Dl. Iordache Marian: Sumele pe care le găsiți acolo sunt cele propuse                           

de dumneavoastră ca valoare totală. 

        Împărțirea însă pe unități administrativ - teritoriale diferă de a dumneavoastră, 

dar sunt aceleași sume care se regăsesc și în buget, nu are de ce să mai intre                       

și în comisie.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Ați spus că ați analizat fiecare propunere în parte, da? 

De la toate primăriile.  

Dl. Iordache Marian: În propunerea dumneavoastră Primăria Municipiului 

Constanța primea 2.000.000 de lei, în propunerea noastră Primăria Municipiului 

Constanța primește 2.000.000 de lei.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu, nu m-ați înțeles! Ați spus că ați analizat fiecare 

propunere. Cine a analizat? Comisia de Buget Finanțe a Consiliului Județean?  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte, dați-mi voie să intervin! Îmi cer 

scuze, domnule consilier! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Permite-ți-mi să îmi termin ideea și dialogul cu 

domnul consilier Iordache Marian! Așa este și în politică, există respectul de a nu 

vorbi peste celălalt! 

      Ați spus că ați analizat fiecare propunere în parte. Unde? În comisia de Buget 

Finanțe a Consiliului Județean ? 

     Domnule consilier, permite-ți-mi să termin dialogul cu domnul Iordache Marian.    

Dl. Crușoveanu Marian: Îmi dați cuvântul sau nu?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : În comisia de Buget Finanțe a Consiliului Județean ? 

Dl. Iordache Marian: În comisie ne-am abținut la cele două proiecte.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, în ce comisie? Sau unde ați 

analizat dumneavoastră propunerile primarilor? În comisia de Buget Finanțe                      

a Consiliului Județean ? 
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Dl. Iordache Marian: Dar nu înțeleg întrebarea. De ce vă interesează unde                      

s-a analizat? Problema este... 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Dumneavoastră ați făcut această afirmație, nu eu am 

făcut afirmația. Asumați-vă ceea ce ați afirmat. Că ați făcut analiza tuturor alocărilor 

sau a tuturor cererilor primăriilor din județ.  

Dl. Iordache Marian:  Nu voi intra în aceste detalii. Domnule președinte!                       

Eu v-am propus un amendament, vă rog să țineți cont de el și să îl supuneți 

aprobării! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, unde ați făcut aceste analize?    

Într-un birou? La partid? Unde? 

Dl. Iordache Marian:  Începând de sâmbătă dimineața. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Deoarece aceste solicitări trebuie să intre în Comisia 

de Buget Finanțe a Consiliului Județean. Să primească avizul. Sau să nu primească 

avizul.  

Dl. Iordache Marian:  Numai dacă este vorba despre o propunere de hotărâre.              

Este vorba despre un amendament, domnule președinte! Nu altceva! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Da, dar acest amendament trebuie să treacă                     

prin Comisia de Buget Finanțe a Consiliului Județean. 

Dl. Iordache Marian:  Nu.  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte, permite-ți-mi să iau cuvântul, vă rog 

frumos! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Da, vă rog frumos, domnule consilier! 

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte, este un amendament, așa cum a fost 

și amendamentul de dinainte referitor la ordinea de zi. Avem un amendament, acum, 

care s-a supus, vă rog frumos să îl supuneți votului! Este un amendament,                            

nu este un proiect de hotărâre!  

       Domnule președinte, nu este un proiect de hotărâre, este un amendament! 

Amendamentele se fac în plen!  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Am înțeles, dar acest amendament, conform 

legislației trebuie să intre în Comisia de Buget Finanțe a Consiliului Județean.                  

Ați făcut această propunere?  

Dl. Crușoveanu Marian: Spuneți-mi unde scrie că orice amendament trebuie                    

să apară în comisie. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, mă întrerupeți de fiecare dată.               

Vă rog frumos să aveți respectul  măcar ca oameni, dacă nu ca politician.  

Dl. Moldovanu Vasile: Domnule președinte, doresc și eu să iau cuvântul! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Imediat, domnule consilier! Ați prezentat această 

propunere în Comisia de Buget Finanțe a Consiliului Județean Constanța?     
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Dl. Crușoveanu Marian:  Domnule președinte, este un amendament!   De ce atunci 

amendamentul ordinii de zi nu a fost în nu știu ce comisie? Juridică, să spunem              

sau în altă comisie?        

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Poftim?  

Dl. Crușoveanu Marian:  De ce la amendamentul pentru ordinea de zi nu aveți 

nicio problemă să îl supuneți la vot? L-ați supus! Și de ce pe acesta, nu?                           

Pot face amendament în sală! Mă lăsați să vorbesc? Că și dumneavoastră ați spus             

că trebuie să ne respectăm!  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Vă rog.  

Dl. Crușoveanu Marian: De ce nu pot face un amendament în sală, da!                      

L-am dat colegilor! Se uită pe el și supunem la vot! Vă rog să supuneți la vot 

amendamentul! Punct! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Ați terminat?  

Dl. Crușoveanu Marian: Da, vă rog! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consiler, este vorba de alocări!                             

La nivel de  Județul Constanța și de  Consiliul Județean Constanța există o comisie 

care analizează aceste solicitări din partea tuturor unităților administrativ - 

teritoriale.   

            În al doilea rând, nefiind prinse nici măcar în Comisia de Buget Finanțe  

unde nu ați prezentat-o. Veniți în sală cu 5 minute înainte, nici măcar, în timpul 

ședinței și le dați consilierilor. Consilierii trebuie să analizeze!  

Dl. Moldovanu Vasile: Dați-mi voie și mie să intervin! 

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte, putem lua, dacă vreți 5 minute 

pauză, să se uite colegii și gata! Cum am mai făcut și altădată! S-a luat pauză pentru 

ca diferite comisii să analizeze! Dar, încă o dată, nu este un proiect,                                 

este un amendament! 

Dl. Moldovanu Vasile: Corect! Un amendament pe care eu nu îl înțeleg!    

Dl. Crușoveanu Marian: Votați în consecință! 

Dl. Moldovanu Vasile: Stați un pic! Ca să votez trebuie să înțeleg!  

       De exemplu: văd foarte multe primării care primesc o sumă egală 264.878                   

de lei. Si eu, ca și consilier, ca să votez pentru Primăria Comunei Ciobanu,                

Primăria Comunei Ciocârlia, Primăria Comunei Dobromir, Primăria Comunei 

Deleni, Primăria Comunei Dumbrăveni, Primăria Comunei Gârliciu și așa mai 

departe, unde sumele sunt de 264.878 de lei trebuie să înțeleg, de ce?                            

Cum s-a ajuns aici? Dacă poate cineva să îmi explice cineva dintre dumneavoastră! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : În primul rând...  

Dl. Moldovanu Vasile: Eu aș vrea să înțeleg ca să pot vota. Aș vrea să înțeleg cum 

s-a ajuns la aceeași sumă pentru toate primăriile.  

Dl. Iordache Marian: Cealaltă împărțire ați înțeles-o?  
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Dl. Moldovanu Vasile: Da, am verificat-o! 

Dl. Crușoveanu Marian: Da! Ia explicați-mi și mie cum s-a ajuns ca la Primăria 

Comunei Mihai Viteazu să se acorde 150.000 de lei, domnule Moldovanu?                      

De ce s-a dat la Primăria Orașului Medgidia 100.000 de lei? La Primăria 

Municipiului Constanța s-au dat 2.000.000 de lei? De ce? Expica-ți-mi!                            

Că le-ați înțeles, dumneavoastră! 

Dl. Moldovanu Vasile: Le-am înțeles! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Văd că și dumneavoastră ați propus tot 2.000.000             

de lei. Hotărâți-vă! Vă contraziceți singur, domnule consilier! 

Dl. Crușoveanu Marian: Hotărâți-vă, că nu s-a înțeles! Expica-ți-mi și mie! 

Dl. Moldovanu Vasile: Eu am înțeles că proiectul de horărâre care a fost supus 

analizei noastre în Comisiile de Specialitate a fost verificat de către aparatul propriu 

al Consiliului Județean Constanța ca urmare a solicitărilor făcute de către fiecare 

autoritate locală în parte și, în funcție de niște criterii, au venit cei din                       

Comisia  de Buget Finanțe și au stabilit niște sume.  

       Pe care eu, ca și consilier județean, având în vedere avizul pozitiv al Comisiei de 

Buget- Finanțe, votez în consecință! 

      Neavând avizul unei comisii, nu pot! Deci, amendamentul dumneavoastră,                

dacă ar fi fost, în sensul că, de la Primăria Municipiului Constanța se reduc                  

de la 2.000.000 de lei la 1.500.000 de lei și se alocă nu știu unde, aș fi fost de acord, 

aș fi înțeles! Altfel, nu pot înțelege!  

Dl. Crușoveanu Marian: Doamna Secretar, domnule Președinte, vă rog frumos, 

amendamentul P.N.L. să fie supus la vot! Dacă aveți o problemă, puteți ataca în 

contencios! Dacă aveți o problemă cu primăriile! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, în primul rând, ați terminat?  

Dl. Crușoveanu Marian: Vă rog frumos să supuneți amendamentul P.N.L. la vot! 

Conform procerurii, vă rog! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, în primul rând, tot ceea ce faceți 

dumneavoastră aici este ceea ce face Guvernul P.N.L. și P.N.L.-ul. O politică ieftină!  

Dl. Crușoveanu Marian: Exact ceea ce ați făcut dumneavoastră acum un an! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Mă lăsați să vorbesc?  

Dl. Crușoveanu Marian: Apropo de politică ieftină! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Mă lăsați să vorbesc?  

Dl. Crușoveanu Marian: Vă rog! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : O politică ieftină în care împărțiți banii în funcție                   

de interesele politice pe care le aveți dumneavoastră.  

          Patru ani de zile s-a făcut foarte bine această alocare de către Comisia de 

Specialitate și ați votat și dumneavoastră, acum ați început campania mai devreme și 

încercați să faceți o împărțire politică.  
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      Nu uitați un singur lucru: Ați spus că ați făcut această analiză dumneavoastră,  

nu știu unde. Mă lasați să termin? Nu știu unde ați făcut această împărțire 

dumneavoastră, într-un colț de birou, la partid, nu știu unde, dar! țineți minte un 

lucru, că văd că este o împărțire politică. P.N.L.-ul are 28 de primării, P.S.D. -ul  are 

38 de primării.  

Dl. Crușoveanu Marian: Vedeți că nu știți câte primării avem! Mai numărați                  

o dată! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Dacă mă lăsați să termin! Știu foarte bine!                    

Credeți-mă, mă pricep mult mai bine ca dumneavoastră la administrație! Lăsați-mă 

să termin, vă rog frumos! 

Dl. Crușoveanu Marian: Dați dovadă! Dacă nu știți câte primării P.N.L. sunt în 

județ.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : În al doilea rând, domnule consilier, dacă duceți toată 

această discuție și toată această alocare în derizoriu, veți pune toți primarii într-o 

situație foarte, foarte gravă.  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule Președinte, vă cer încă o dată, supuneți la vot, 

vă rog frumos amendamentul P.N.L. și puteți face conferință de presă după și să 

explicați ceea ce aveți de explicat.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, câtă indolență mai puteți avea, să 

mă opriți de fiecare dată când vorbesc? Nu v-am oprit, nu v-am întrerupt!                           

Vă rog frumos, aveți măcar respectul necesar, ca oameni, să nu mă întrerupeți când 

vorbesc.  

       O să luăm o pauză de 15 minute, pentru ca toți consilierii să poată analiza ceea 

ce ați propus dumneavoastră, și vedem după aceea dacă supunem sau nu supunem               

la vot amendamentul! Vă mulțumesc! 15 minute pauză! 

Dl. Crușoveanu Marian: Nu! Sunteți obligat să supuneți la vot, domnule 

Președinte! Cum adică dacă supunem sau nu la vot amendamentul?! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Am spus că vom lua o pauză de 15 minute!                       

Pentru ca toată lumea să poată analiza ceea ce ați depus dumneavoastră! 

Dl. Crușoveanu Marian: Supuneți la vot pauza! Nu puteți să luați o hotărâre 

unilateral! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, este în  atributul meu de a lua 

această pauză! Citiți legea!  15 minute pauză! 

Dl. Crușoveanu Marian: Care atribut, domnule președinte? Doamna Belu, domnul 

președinte poate să oprească ședința?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Citiți legea! 

Dl. Crușoveanu Marian: Se pare că dumneavoastră nu trebuie să vă erijați într-un 

bun cunosător al legii, pentru că nu sunteți! 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia : Din păcate, sunt! La lege mă pricep mai bine ca 

dumneavoastră! 

Dl. Crușoveanu Marian: Din păcate, aveți o părere foarte bună despre 

dumneavoastră! Aveți o părere foarte bună! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu puteți să veniți în ședință, să ne aruncați niște 

hârtii în față și să luați decizia! Nu merge! Poate așa faceți la partid, aici nu! 

Dl. Crușoveanu Marian: Vă rog, doamna Belu! 

Dna. Belu Mariana: Să revenim puțin la administrație și să terminăm cu politica!    

Îmi permit să spun acest lucru pentru că eu sunt funcționar public și sunt, cumva       

în mijlocul unei situații care nu cred că ar trebui să aibe loc în sala Consiliului 

Județean Constanța.  

      Nu am înțeles care este amendamentul, recunosc că nu am înțeles care este 

amedamentul pentru că am primit două anexe. Pentru proiectul nr. 2 și pentru 

proiectul nr. 3 de pe ordinea de zi.  

      Cu siguranță, aveți tot dreptul să faceți amendamente și, cu siguranță, trebuie 

supuse la vot.  

       Nu am înțeles care este amendamentul. De unde se ia, unde se pune suma 

respectivă?  Pentru că noi, în această ședință, am supus la vot sau s-a  înscris                      

pe ordinea de zi proiectul de hotărâre privind aceste alocări.  

        Este un proiect inițiat de Președintele Consiliului Județean Constanța                          

și înțeleg că sunt niște amendamente la proiectul inițiat de către domnul               

Președinte. Dacă am înțeles bine.  

Dl. Iordache Marian: Ați înțeles bine! 

Dna. Belu Mariana: În această situație, haideți să vedem care sunt amendamentele, 

pe fiecare poziție în parte, pentru că noi discutăm un proiect de hotărâre deja afișat, 

cu toată procedura de transparență realizată și să vedem cum sunt împărțiți banii.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu a fost afișat pe site, în primul rând.  

Dna. Belu Mariana: Pe de altă parte, aș dori să mai fac o completare.  

         Forma pe care Președintele Consiliului Județean Constanța a inițiat-o                  

are la bază toate solicitările venite din teritoriu și analiza comisiei constituite                

prin dispoziția președintelui,  a directorilor din Consiliul Județean Constanța                

care cunosc situația.  

         Ar trebui să le dăm timp și domnilor directori să vadă amendamentele                         

pe care dumneavoastră le-ați propus.   

         Stați puțin, acea comisie a venit cu o propunere. Este dreptul tuturor 

consilierilor, dar trebuie să vedem există proiecte pentru sumele aprobate? 

Dumneavoastră spuneți că da! Haideți să afle toată lumea dacă există proiecte, dacă 

sunt solicitări.  
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       Adică, aș dori ca activitatea funcționarilor să fie făcută până la capăt                            

și să nu se pună pumnul în gură nici de o parte, nici de cealaltă! Așa am hotărât noi 

și cu asta basta! Semnați! Nu este în regulă și nu este legal până la urmă! 

      În ceea ce privește propunerea domnului președinte de a se face o pauză cred                

că este dreptul președintelui să conducă ședința, și, ca atare, are acest drept.  

      Iar pe de altă parte, cred că este binevenită, dacă vreți punctul meu de vedere                  

ca și funcționar care trebuie să își pună semnătura pe niște documente, să verificăm           

și noi dacă sumele respective sunt solicitate, dacă există proiecte, dacă există 

arierate, dacă există plăți restante.  

      Eu nu iau partea absolut nimănui, dar aș vrea ca lucrurile să se desfășoare                    

în conformitate cu legea, și corect și obiectiv față de toată lumea. Mulțumesc! 

Dl. Iordache Marian: Ca și inițiator al amendamentului, pot vorbi 1 minut?                    

Și după aceea luăm pauză? Dacă luăm pauză?   

       Sunt de acord că ar trebui să luăm localitate cu localitate și, de asemenea,                  

aș vrea să vă spun că fiecare din localitățile pe care le vedeți în listă au aceste 

necesități reale, ele nu au fost satisfăcute prin propunerea domnului Președinte,               

de aceea este necesar acest amendament.  

       De asemenea, aș vrea să vă spun că această listă are un total care este egal cu cel 

propus de domnul Președinte, suma nu este depășită.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu, nu este propus, domnule consilier. 

Dl. Iordache Marian: În cadrul acestei sume este vorba despre o realocare                      

de fonduri. La unele localități propunerea domnului Președinte  coincide cu 

propunerea noastră, la altele, nu.  

       La fiecare localitate la care suma nu coincide,  am ținut cont de proiectele                   

pe care le au, de arierate, de datorii, de toate celelalte.  

      A fost în interesul nostru, al grupului P.N.L. să ne interesăm de acest subiect,  

pentru că propunerea este de câteva zile, dar a fost publicată abia sâmbătă dimineața.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Vineri.  

Dl. Iordache Marian: Vineri seara, dacă vreți vineri. Dar eu nu am văzut-o mai 

devreme de sâmbătă dimineața.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Acum, dacă dumneavoastră citiți... noi le-am 

publicat.  

Dl. Iordache Marian: Citesc din doi în doi, aveți dreptate! Sunt informat și citesc 

permanent tot ceea ce se publică.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Dacă tot ați citit permanent, domnule consilier, să știți 

că suma aceasta nu am propus-o eu. Este dată de către Guvernul României.                      

Ați spus că am propus eu suma aceasta. Nu!, suma totală este dată de către Guvernul 

României.                       
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Dl. Iordache Marian: Ați propus-o dumneavoastră. Știți de ce ați propus-o 

dumneavoastră? Pentru că în proiectul de hotărâre suma generică este la capitolul 

expunere.   

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Este suma dată de către Guvernul României.                       

Dar dacă, vorba domnului coleg Crușoveanu Marian, cunoșteați legislația, era altă 

discuție.  

    Luăm o pauză de 15 minute, vă rog frumos! 

Dl. Crușoveanu Marian: O secundă! Avem răbdare 5 minute să citim propunerea 

domnului Președinte și propunerea noastră? Și după aceea să luăm pauză.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu, luăm pauză 15 minute! 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Înainte de pauză vreau să vă spun ceva.  

      Rugămintea mea este ca atunci când analizați alocările de acum să analizați                

și alocările din ședința trecută! 

      P.M.P. își va menține poziția față de o decizie transparentă și un buget echilibrat 

pe Județul Constanța. Aceasta este decizia politică pe care noi o vom lua de această 

dată.  

      Repet, rugămintea mea este să analizați și alocările bugetare de data trecută. 

Adică acolo unde s-a tăiat,  s-a pus, și invers. Este necesar, ținând cont de situația 

actuală, de un buget echilibrat, o repartiție echilibrată pentru toate primăriile.                  

Este situație de COVID, toată lumea este în campanie, toți ne dorim bani pentru 

primării, dar cred că votanți P.M.P. sunt și unde este primar P.S.D. sau unde este 

primar  P.N.L. și invers.  

      Rugămintea mea este, haideți să fim echilibrați acum! Toată lumea așteaptă banii 

aceștia ca pe o mană cerească. Vă mulțumesc mult.   

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Pauză 15 minute. Vă mulțumesc! 

 

<Pauză> 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Vă mulțumesc, dragi colegi, pentru pauză. 

       Acest amendament schimbă, în mare parte, hotărârea de Consiliu Județean. 

Propunerile pe care le-am avut și pe care le-a avut Comisia, au avut la bază 

solicitările unităților administrativ - teritoriale.  

      Dar, dumneavoastră domnule consilier, ați spus că ați avut solicitările.                        

Nu știu cum le-ați avut! Că ele sunt la sediul Consiliului Județean. Doar să fi scos 

acte din sediul Consiliului Județean.  

      În aceste condiții,  Direcția Generală Economico - Financiară a dat niște avize.  

Amendamentul pe care îl propuneți dumneavoastră, nu are, conform legii, avizul 

Direcției Generale Economico - Financiare deoarece schimbă în totalitate hotărârea.  
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      O invit pe doamna Blacioti Georgeta, Director General al Direcției Generale 

Economico - Financiare să vă explice. Doamna Blacioti, poftiți.  

Dl. Iordache Marian : Înainte de a ne explica doamna Director General Blacioti,                

vă rog să îmi permiteți o intervenție de 1 minut?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Da.  

Dl. Iordache Marian : Articolul 138 din Codul administrativ spune așa la                 

aliniatul 12 „ Asupra proiectelor de hotărâre au loc dezbateri generale, și pe 

articole, consilierii putând face propuneri de amendamente de fond sau de formă“. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Corect.  

Dl. Iordache Marian : „ Amendamentele se supun votului consiliului în ordinea               

în care au fost făcute“.  

      Noi, la acest proiect de horărâre,  avem un singur amendament, îndeplinim 

condițiile de modificare de formă și de fond conform acestui articol și acestui aliniat, 

și de aceea, vă rog frumos să supuneți la vot proiectul de hotărâre cu amendament. 

Sau întâi amendamentul și apoi proiectul cu amendament.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : În primul rând, nu este un amendament, sunt 70 de 

amendamente, da! 

Dl. Iordache Marian : Veți constata că nu sunt 70 de amendamente. Pentru                    

că la unele localități sumele coincid cu ceea ce ați propus dumneavoastră.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Hotărâți-vă, este unul sau sunt mai multe?  

Dl. Iordache Marian : Este un singur amendament. Este o propunere de modificare 

a anexei proiectului de hotărâre.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Ați dat o listă în timpul ședinței. Doamna Blacioti,              

vă rog frumos să dați explicațiile necesare.  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte, îmi cer scuze, doamna Blacioti,              

vă rog frumos. Doamna Blacioti.... 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Este Directorul General al Direcției Generale 

Economico - Financiare și trebuie avizul Direcției Generale Economico - Financiare. 

Pentru că acest proiect se schimbă în totalitate.  

Dl. Crușoveanu Marian: Pentru amendament, nu! Sumele rămân aceleași, sumele 

finale, nu impactează cu numic bugetul. Bugetul Consiliului Județean, sumele sunt 

aceleași.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu are legătură cu bugetul Consiliului Județean?     

V-am spus, domnule Crușoveanu! Dumneavoastră nu ați cerut cuvântul! 

Dl. Crușoveanu Marian: Mă lăsați să vorbesc? Vă rog frumos! Doamna Secretar, 

vă rog frumos!  

          Solicit doamnei Secretar, pe procedură, pe legalitate, da! Să supună la vot 

amendamentele, conform legii! Dacă doamna Secretar spune că trebuie să luăm 

localitate cu localitate, așa vom proceda. Cum ne spune dumneaiei.  
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          Vă rog frumos, doamna Blacioti, nu are nimic de a face cu desfășurarea                   

și cu legalitatea acestei ședințe.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule Crușoveanu, ați terminat?  

Dl. Crușoveanu Marian: Vă rog, da!  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Cu tot respectul! Deocamdată, eu conduc această 

ședință și vă rog frumos, pe viitor, spuneți-mi că vreți să luați cuvântul! Eu am dat 

cuvântul doamnei Blacioti. Nu mai faceți! Nu este frumos, în primul rând! 

Dl. Crușoveanu Marian: Dezinformați! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu dezinformez cu absolut nimic și nu am 

dezinformat niciodată! Dumneavoastră dezinformați! 

Dna. Blacioti Georgeta : Bună ziua.  

        În primul rând este vorba despre Legea bugetului, da! unde această sumă                            

de 27.316.000 de lei, articolul 6, aliniatul 6, temeinic justificativ se repartizează                  

în funcție de solicitările înscrise ale primarilor. În acest sens, ca să verificăm 

propunerea noastră cu propunerea dumneavoastră necesită un pic de timp ca să 

verificăm ambele anexe pe ambele hotărâri. În funcție de solicitările lor vorbesc,           

ale primarilor.  

       Adică suma propusă de dumneavoastră să nu fie mai mare decât solicitările 

înscrise ale primarilor. În acest sens. Asta am vrut să spun.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Vorbiți, doamna Blacioti, vorbiți! Vă ascult domnule 

Crușoveanu Marian. Dați microfonul domnului consilier Crușoveanu.  

Dl. Crușoveanu Marian: Doamna Blacioti, dumneavoastră vreți să spuneți                    

că, haideți să luăm  un exemplu, să spunem Primăria Comunei Mihai Viteazu care, 

în alocarea domnului președinte are 150.000 de lei, corect?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : O secundă, nu dezinformați! Asta ați făcut timp               

de 4 ani de zile! Vă rog frumos, nu dezinformați!  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte! Cât are, 200.000 de lei?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu, nu, domnule președinte! Există o comisie                   

și  Direcția  Generală Economico - Financiară, mă lăsați să termin! Și  Direcția  

Generală Economico - Financiară care analizează aceste cereri. Nu Țuțuianu 

hotărăște!  

Dl. Crușoveanu Marian: Și dumneavoastră sunteți de acord ea, corect?                          

Că de aceeia ați inițiat-o în forma aceasta! Că sunteți de acord cu ea! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu! Consilierii județeni votează, dacă trece                     

acest proiect sau dacă nu trece acest proiect. Eu doar inițiez proiectul!                               

Vă rog frumos, domnule Crușoveanu, dacă luați cuvântul, nu dezinformați!                       

Spuneți realitățile!   

       Nu minciunile pe care le spuneți de 4 ani și de 6 luni de când sunteți la 

guvernare! 
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Dl. Crușoveanu Marian: Vreți să îmi spuneți, domnule președinte,                                 

că dumneavoastră puteți iniția un proiect de hotărâre cu care nu sunteți de acord?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Eu nu vreau să vă spun nimic!Trageți dumneavoastră 

concluziile! 

Dl. Crușoveanu Marian: Lăsați-mă vă rog să vorbesc! Vreți să spuneți                           

că dumneavoastră inițiați un proiect cu care nu sunteți de acord?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu! Inițiezi o propunere a unei comisii. În plenul 

Consiliului Județean  se votează! Aceasta este legislația. Dar, v-am spus, mergeți               

și mai faceți o Facultate de Drept dacă este nevoie! 

Dl. Crușoveanu Marian: Eu am făcut-o la timp și unde trebuie, nu ca alții! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu știu.  

Dl. Crușoveanu Marian: Doamna Blacioti, dumneavoastră spuneți că Primăria 

Comunei Mihai Viteazu, am dat un exemplu, așa cum a văzut-o comisia,                          

are solicitare pentru suma de 150.000 de lei? Vă spun eu, are milioane.  

Dna. Blacioti Georgeta : Toți au!  

Dl. Crușoveanu Marian: Toți au! Vedeți, doamnă! Toți au milioane! Și atunci cum 

spuneți că sunt solicitări mai mici decât trebuie să le dăm? Vă garantez că nu există 

o primărie în Județul Constanța. Doamnă, vă rog frumos!  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Sunt unități administrativ - teritoriale unde                       

au solicitările mai mici decât ceea ce ați alocat sau ați încercat să alocați                       

sau ați încercat să spuneți sau să faceți dumneavoastră!  

         Aici este o încălcare a legii, în primul rând.  

Dl. Crușoveanu Marian: Nu este adevărat! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : De aceea v-am sfătuit! 

Dl. Crușoveanu Marian: O puteți ataca în contencios! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Citiți legislația! Dacă o să vorbim în contradictoriu   

nu o să facem nimic! Citiți legislația în vigoare și apoi veniți cu chestiuni heirupiste, 

politicianiste, domnule Crușoveanu! 

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte, vă rog frumos, din punct de vedere 

legal, vreau să se desfășoare ședința din punct de vedere legal, supus amendamentul, 

le luăm pe fiecare în parte, le supunem la vot!  

        Aveți legea, după aceea, dacă spuneți că s-a făcut ceva heirupist să atacați             

în contencios, domnule președinte, și, dacă vreți, faceți-mi mie plângere penală! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, unde să atac, la Prefectul care      

a vrut să aducă Covid-ul în Județul Constanța? Unde să le atac?  

Dl. Crușoveanu Marian: Poftiți?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : La Prefectul care a adus Covid-ul în Județul 

Constanța? Unde să le atac?  

Dl. Crușoveanu Marian: A adus Covid-ul? Domnule președinte! 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia : Cu avioanele venite din toate părțile? Haideți să fim 

serioși!  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Când au pus în pericol toți locuitorii Județului 

Constanța? Dar ducem discuția în altă parte! 

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier! Vorbiți peste mine? 

Dl. Crușoveanu Marian: Doamna Secretar! Vă rog frumos, să îndeplinim 

procedura legală! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Legislație! 

Dl. Crușoveanu Marian: Legală! Procedura legală! Fiecare amendament trebuie 

dezbătut și supus la vot! Punct! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier! 

Dl. Crușoveanu Marian: Respectați legea, vă rog frumos! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Tocmai asta facem, dar nu o cunoașteți 

dumneavoastră ca să o putem respecta! 

Dl. Crușoveanu Marian: Supuneți la vot! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Mă lăsați să vorbesc? Ați terminat?  

Dl. Crușoveanu Marian: Vă rog! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Vă rog frumos, spuneți-mi și mie când doriți                       

să vorbiți, ca să nu vorbiți peste mine! 

Dl. Crușoveanu Marian: Am ridicat mâna tot timpul.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu vi s-a dat acceptul! Este altă discuție!  

      Domnule consilier, deoarece legea este foarte clară pentru toți, nu numai pentru 

mine și pentru dumneavoastră și pentru consilierii P.N.L. amendamentul                     

nu are avizul Direcției Generale Economico-Financiare.  

Dl. Crușoveanu Marian: Amendamentele nu au nevoie, domnule președinte! 

Înțelegeți, pentru numele lui Dumnezeu! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Iar vorbiți peste mine?! 

Dl. Crușoveanu Marian: Înțelegeți! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu mai țipați! Domnule Crușoveanu, ușor                                 

că nu sunteți la piață!  

       Eu știu că sunteți învățat ca pe șantier! Dar nu suntem la șantier, suntem                      

în plenul Consiliului Județean. Vă rog frumos! Pe șantier puteți umbla cât vreți 

dumneavoastră și urla și țipa. Faceți ce vreți! Dar suntem în plenul Consiliului 

Județean și aveți respectul oamenilor măcar.   

Dl. Crușoveanu Marian: Arătați respect! 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, politică, dacă vreți                                  

la dumneavoastră pe șantier, aici facem administrație, dar văd că nu vă pricepeți! 

Dar nu sunt de vină eu, este strict vina dumneavoastră! 

      Domnule consilier, ca să închidem cu treaba aceasta, deoarece amendamentele 

nu au avizele Comisiei de specialitate și schimbă hotărârea în mare parte,                          

am luat decizia, deoarece sunt inițiator, pentru cele două hotărâri                                           

și până la supunerea la vot să retrag cele două proiecte de pe ordinea de zi.                                      

Până la o dată ulterioară.  

Dl. Crușoveanu Marian: Doamnă Secretar! 

Dl. Iordache Marian: Vă rog să se consemneze în procesul verbal că domnul 

președinte retrage punctul de pe ordinea de zi și că toate primăriile din Județul 

Constanța rămân fără resursele necesare plății arieratelor, restanțelor și respectiv                   

de susținere a proiectelor. Este bătaie de joc la adresa primăriilor care au așteptat 

aceste sume. De când există banii aceștia în buget și nu i-ați alocat?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Presa cred că o să vadă foarte clar ce alocări ați făcut 

dumneavoastră, domnule consilier și în al doilea rând eu nu încalc legea,                          

nu am încălcat-o și nu o voi încălca niciodată.  

       Dacă dumneavoastră vreți să încălcați legea, este strict punctul dumneavoastră 

de vedere. Eu nu o să încalc legea, și neavând avizele legale ale Comisiei                                

și ale direcției de specialitate, niciodată nu voi semna așa ceva.  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule Președinte! 

Dl. Iordache Marian: Încălcați și Codul administrativ, dar vă bateți joc                              

de primăriile din județ care au nevoie de acești bani.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu, dumneavoastră vă bateți joc! Că veniți cu lucruri 

ilegale în Consiliul Județean.  

Dl. Iordache Marian: Nu, domnule Președinte, prin proiectul de hotărâre modificat, 

să știți că fiecare primărie primește bani. Iar dumneavoastră refuzați cu obstinație                    

să dați acești bani.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Da, cred că presa o să vadă foarte clar, că văd că la 

presă faceți referire, ce ați încercat dumneavoastră să faceți în ședința de Consiliu 

Județean. Să aduceți politica în Consiliu!  

       V-am rugat foarte frumos 4 ani de zile, cum ați votat 90% sau 99%                           

din proiectele de hotărâre, să nu aduceți politica în Consiliu Județean Constanța.                

Politica se face în fața Consiliului Județean sau pe șantierul domnului Crușoveanu. 

Vă ascult, domnule Crușoveanu.  

Dl. Crușoveanu Marian: Sau la cofetăria dumneavoastră! Domnule Președinte, 

dacă tot ne ironizăm, măcar să fie până la capăt. 

       Doamna Belu, este vreo problemă din punct de vedere legal, la a supune la vot 

amendamentele?  
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Dna. Belu Mariana: Eu nu sunt  curatorul domnului Președinte, deci nu pot să iau 

decizii.  

Dl. Crușoveanu Marian: Nu, dumneavoastră dați avizul de legalitate.  

Dna. Belu Mariana: Avizul de legalitate, pe ce?  Pe ce spune domnul Președinte?  

Dl. Crușoveanu Marian: Nu, pe procedură. Dacă supunem la vot.  

Dna. Belu Mariana: Dacă domnul Președinte spune că își retrage proiectele,                

eu ce pot să fac?  

Dl. Crușoveanu Marian: Nu, asta vreau să zic, există vreo problemă legală                           

sau pur și simplu pentru că le retrage de pe ordinea de zi?  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu au avizele Comisiei de specialitate.  

Dl. Crușoveanu Marian:  Asta stabilește doamna Secretar, nu dumneavoastră.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier! 

Dl. Crușoveanu Marian:  Prin procedură, nu dumneavoastră! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule consilier, mă lăsați să vorbesc?                            

Vă iau microfonul! Există o legislație. Vă rog frumos, nu vorbiți peste mine!                 

Din bun simț! 

Dna. Belu Mariana: Inițiatorul poate retrage proiectul până la supunerea la vot! 

Dl. Crușoveanu Marian:  Asta zic și eu! Nu se supun dezbaterii pentru                           

că inițiatorul îl retrage, nu pentru că este vreo problemă.   

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Pentru că nu are avizele de legalitate. Ale Comisiei          

de specialitate.  

Dl. Crușoveanu Marian:  Lăsați-o pe doamna Secretar să dea avizul de legalitate! 

Nu dumneavoastră!  

         Doamnă, amendamentul îndeplinește toate condițiile legale să fie supus la vot, 

sau nu? 

Dna. Belu Mariana: Am impresia că sunt supusă unui interogatoriu!  

Dl. Crușoveanu Marian: Nu! Întrebarea mea este atât de simplă. Are toate avizele 

pentru a fi supus la vot, sau nu? Cu condiția ca președintele să nu îl retragă de pe 

ordinea de zi?   

Dna. Belu Mariana: Orice inițiator are dreptul să retragă proiectul de pe ordinea de 

zi.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Am dreptul să retrag acest proiect.  

Dl. Crușoveanu Marian: Retrageți că vreți dumneavoastră, nu retrageți pentru că...   

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Pentru că nu are avizele de legalitate! 

Dl. Crușoveanu Marian: Nu este legal! Uitați-vă la doamna Belu! Nu este legal! 

Doamna Secretar spune foarte clar că are toate avizele și poate fi supus la vot! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnule Crușoveanu, deveniți foarte impertinent! 

Dl. Crușoveanu Marian: Este alegerea dumneavoastră că vreți să îl retrageți de pe 

ordinea de zi! 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia : Nu țipați! Suntem în plenul Consiliului Județean.  

Dl. Crușoveanu Marian: Tocmai de aceea! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Eu vă întreb, unde ați fost 4 ani de zile? Că nu v-am 

văzut! Nu ați făcut nimic pentru județul acesta!   

Dl. Crușoveanu Marian: Vă țineți și de glume, domnule Președinte! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Și, acum cu 2 luni înainte de campanie, ați început 

campania, și începeți să urlați așa urât în plenul Consiliului Județean!? 

     Este foarte urât, în primul rând, pentru cei care sunt în sală! Cum procedați? 

Urlați la doamna Belu?! Domnule Crușoveanu, mă așteptam să aveți cei 7 ani                       

de acasă! 

Dl. Crușoveanu Marian: La dumneavoastră pentru că dezinformați! Deci, 

dumneavoastră vă retrageți proiectul de pe ordinea de zi! Punct! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Eu nu dezinformez! Este o mică mare diferență! 

Domnule Crușoveanu, ne dați și nouă microfonul? Că văd că ați pus monopol pe el! 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Ceea ce vedem azi, aici, era de așteptat! Am văzut filmul 

acesta de nenumărate ori aproape de campania electorală! Nu are importanță!  

        Ce se întâmplă azi în Consiliu nu este altceva decât, și eu vă spun și îmi asum 

ceea ce zic acum, hotărârea pe care am votat-o toți la începutul mandatului                     

privind comisia ceea de repartiție, dacă ar fi fost funcțională, la ora aceasta,                                      

nu erau discuțiile acestea. Părerea mea! Eu așa văd lucrurile! Păcat că s-a ajuns aici.                  

Cei care vor suferi sunt primarii.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Corect!  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Indiferent, într-o parte sau în alta, cum se vor așeza 

lucrurile acestea! Și, dacă nu se va ajunge la un numitor comun, sigur cei care vor 

suferi, vor rămâne în continuare cei care ne vor face campanie, tuturor celor care vor 

merge în județ.  

       Dar, cred eu, că trebuie să fim cerebrali și să înțelegem că repartizările  trebuiesc 

făcute în așa fel încât toți să aibă un leuț acolo, dar să aibă ceva!  

       Înțelegeți, au fost, părerea mea, că au fost  alocări și până acum,                                        

s-a tăcut din gură. De aceea am venit la început cu propunerea să se ia din spate 

alocările și să vedem dacă întradevăr, au fost echilibrate!  

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Corect!  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu are sens să venim acum și să spunem că cineva a dat 

într-un fel mai mult.  

       PMP -ul a luat la fel de fiecare dată și puteți să vă uitați că au mers la fel.                      

Și nu are sens să arătăm cu degetul!  

      Dar, dacă nu sunt repartizări echilibrate și nu gândim strict doar pentru primari                   

și gândim doar politic, eu vă spun, părerea mea este, la ora aceasta, nu este în regulă!  
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Toți au nevoie de bani! Credeți-mă că am prieteni de o viață, primari din toate 

taberele politice! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Sunt într-o situație foarte gravă!  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Toți au nevoie de bani! Decât să îi dau 5 miliarde                       

să își facă drum, mai bine îi dau 2 miliarde să înceapă ceva! Dar, haideți să le dăm    

la toți, că toți avem nevoie de acei votanți în Consiliu.  

       Și, de ce să mergem să ne luăm vorbe grele în teritoriu și să spună un primar 

care este P.N.L. sau unul care este P.S.D. că „mi-ai tăiat mie banii sau i-ai tăiat 

celuilalt banii“!  

     Sunt convins, indiferent că se va retrage proiectul de pe ordinea de zi,                   

nu știu dacă este o măsură bună, aceasta este strict problema inițiatorului,                            

nu pot să comentez lucruri de genul acesta, dar, dacă s-a ajuns la situația                            

de azi din Consiliu, nu este decât de la acea hotărâre care a dispărut!  

      Părerea mea este că dacă rămânea în vigoare, acum nu mai  aveam discuțiile 

acestea! Nu le mai aveam de mult! Nu mai am nimic de spus și nu mai abordez 

vreun subiect legat de buget! Vă spun de acum!  

       Dar, repet, dacă nu este un buget repartizat echilibrat, P.M.P. -ul nu va susține 

un buget neechilibrat! Vă mulțumesc mult și nu mai intervin deloc în ședință! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia : Domnilor consilieri, retrag aceste proiecte                

de pe ordinea de zi.  

      Propunerile grupului P.N.L. și ale comisiilor vor intra în Comisia  de Buget - 

Finanțe, în prima ședință pe care o vom convoca săptămâna aceasta la sfârșit!                  

Le vom pune pe ordinea de zi! Vă mulțumesc! Declar ședința închisă! 
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